

# Referat fra mødet i menighedsrådet ved Nylars Kirke.

Torsdag d. 16/2 2023 kl. 18.30 – 20.30

Hos Elisabeth Brandt Hansen, Sdr Landevej

Deltagere: Jens Georg Hansen, Ulrik Brandt, Birgitte Ekstrøm, AnnMari Ipsen, Elisabeth Brandt Hansen, Lonny Grønbech, Signe Nielsen, Tove Rønne, Jack Funch, Cæcilie Jessen.

Alle deltog i mødet

## Dagsorden og referat i Kursiv

*Birgitte ønskede 2 ekstra punkter til dagsorden. Godnatlæsningsprojektet og kirkebladsudvalget. Det tages under punkt 5*

1. Valg af referent. *Birgitte skriver referat.*
2. Godkendelse af sidste referat fra d. 8/11 2022.

*Godkendt og underskrevet.*

3. Kasserer

- årsregnskab 2022.

*Årsregnskab er fremlagt og godkendt.*

*Nylarsker Sogns Menighedsråd, CVR-nr40810013, Regnskab 2022, Afleveret d. 13-03-2023 kl 16.25*

*Birgitte og Jens Georg laver brev til provstiet vedr bemærkninger til regnskabet.*

- beholdningseftersyn  
- rapport fra revisor

*Rapporten fra revisor vedr beholdningseftersynet er fremlagt og drøftet på menighedsrådsmødet. Det blev besluttet at fortsætte som hidtil.*

4. Formand.

- Siden sidst og fra formanden , se bilag.  
- Modtaget post fra Bibelselskabet og indre mission  
- Sogneindsamling d 12/3 2023 (Folkekirkens Nødhjælp søger frivillige til at stå for en indsamling)  
*Ingen ønsker at deltage i den frivillige indsamling.*  
- El ladestander. *Vi afventer svar fra provstiet vedr etablering af ladestander.*  
- Præsteboligen, renoveringen af 1.salen. *Arkitekt Christina Panduro er hyret som rådgiver mm på projektet. Vi venter på første udkast vedr indretning af 1. salen.*  
- Indsamlinger 2023 (kirkebøssen)se bilag.  
- Hvordan skaffer vi nye medlemmer til MR valget til næste år. *Vi har en drøftelse vedr nye mulige medlemmer. Alle går i tænkeboks.*  
*Vi kan tilbyde at hjælpe et nyt menighedsråd i gang ved at være med det første halve år som konsulenter.*

5. Præsten

- Starter op pr 6/2, (Vestermarie har brunch i Våbenhuset d 12/2 kl 10.30)

*Cæcilie takker for det gode samarbejde der er etableret i lokalsamfundet mellem kirke og foreninger.*

- Kirkebladet i fremtiden, bliver behandlet på mødet d. 24/1.  
*Pt er der ikke grundlag for at etablere et fælles kirkeblad på Bornholm. Vi fortsætter som hidtil med at trykke et mindre Kirkeblad til at ligge rundt omkring . Nye steder bør være Henriks Æg i Lobbæk og Salinj i Arnager.  
Cæcilie sidder i provstiets kirkeblads udvalg.*
- Konfirmander.  
*I år er der 5 konfirmander. Cæcilie ønsker at udvide orgelmusikken til konfirmationen med mere musik, evt trompet. Elisabeth undersøger muligheder.*
- Kommunikation.  
*Cæcilie ønsker at vi fremover får mere fokus på den digitale kommunikation for at komme i dialog med flere kommende kirkegængere.  
Det skal tages op på vores fælles møde med Vestermarie til efteråret.*
- Foredrag / koncerter.  
*Cæcilie ønsker at vi får planlagt et godt foredrag til efteråret.  
Birgitte kontakter Zanna vedr den aflyste koncert med hende og Rebecca.*
- Projekt godnatlæsning.  
*Elisabeth orienterer fra mødet d. 24/1. Præsten fra Bodilsker Lise Durr Nielsen er tovholder. Der er oprettet en arbejdsgruppe der arbejder videre med projektet*

#### 6. Kontaktpersonen

*Jens Georg indkalder til et personalemøde, nu hvor Cæcilie er kommet tilbage fra barsel.*

#### 7. Kirkeværgen

- Samarbejde med Vestermarie og Knudsker kirkegård  
*Elisabeth orienterede om det kommende samarbejde. Jack fortæller at der allerede er et godt samarbejde med Graverne i Vestermarie.*
- Fornyelser mm.  
*Er sendt ud, der mangler stadig tilbagemeldinger. Evt rykkere kan først udsendes efter 10 uger.*
- Messehagler  
*Der er kommet ny elradiotor i skabet i våbenhuset. Problematikken vedr opbevaring af messehaglerne tages op ved det årlige kirkesyn til april.*
- Brandsoft.  
*Elisabeth uddeler ros til Jack, Jens Georg og Flemming Mortensen for en fantastisk indsats mht oprettelse af diverse oplysninger til det nye IT Brandsoft system.*

#### 8. Graveren

- Lidt af hvert  
*Hjemmesiden skal justeres vedr priser på kirkegårdens ydelser. Cæcilie og Jack mødes og gennemgår hjemmesiden  
Jack får et menighedsrådsblad af Cæcilie*

*Jack ønsker ikke at modtage bedemandskalenderen*

*En gruppe fra USA med aner på Nylars Kirkegård ønsker en rundvisning d 22/3. Jens Georg er tovholder.*

*Åbningstiden i kirken ændres. Fremover skal kirken i vinterperioden være åben fra 8-16 og i sommerperioden fra 7-18.*

*App' en fra Brandsoft droppes, det er for dyrt.*

*Årshjul vedr graverens arbejdsopgaver er videregivet til Birgitte.*

*Vi har fået tilladelse af de pårørende til Stenhuggerens gravsted til at lave en lille beskrivelse af symbolerne på hans gravsten. Jack arbejder videre med sagen. Elisabeth laver udkast til en skriftlig aftale.*

#### 9. Kommende aktiviteter og møder.

- Fællesarrangement med Vestermarie fredag d. 10/2  
*Er afholdt, desværre kun 6 med fra Nylars. Vi skal til næste år vælge en dato, hvor flere kan deltage i det fælles arrangement.*

- Kirkekaffe i februar? (VM d. 12/2).

*Ingen kaffe i februar.*

- Kirkekaffe i marts? (VM d. 12/3)

*Søndag d. 5/3 kl 10.30. Elisabeth og Signe står for kaffen*

- Generalforsamling i distriktsforeningen tirsdag d. 2/3

*Ingen deltager*

- Formandsmøde i distriktet onsdag d. 22/3

*Birgitte og Elisabeth deltager*

- Påsken

*Fællesspisning skærtorsdag d 6/4*

*Birgitte er tovholder og tager mod tilmeldinger. Skriver til Kirkebladet.*

*Nylarskoret påskedag d. 9/4*

*Cæcilie tager kontakt til Nylarskoret, Elisabeth er ansvarlig for kaffe mm*

- Planlægning af syn (kirken og præsteboligen) tirsdag d. 11/4

*Kurt er byggeansvarlig og deltager i synet*

*Syn af præstebolig fra kl 16.00 -16.45*

*Syn af kirke, kirkegård og graverbolig fra kl 16.45-18.00*

*Spisning i Præsteboligen, Jens Georg søger for smørrebrød*

*Menighedsrådsmøde kl. 19.00 – 21.00*

- Menighedsrådet flyttet til søndag d. 23/4.

*Cæcilie opfordrer til at vi finder et mere inspirerende navn til mødet.*

*Lonny er ansvarlig for kaffe mm*

- Datoer for friluftsgudstjeneste (vi skal holde den sene iår)

*Forslag til onsdag d. 3. august. Cæcilie spørger Folk og Fæ om de kan den dag.*

- Dato mm vedr 65+udflugten

*Tirsdag d. 6. juni. Signe og Elisabeth planlægger dagen, Cæcilie kontakter Rønne Vineyard .*

#### 10. Næste møde.

*Tirsdag d. 11/4 i Præsteboligen*

11. Evt.

*Elisabeth orienterede mere fra mødet d. 24/1*

*Folk og Fæ spiller i Vestermarie kirke Palmesøndag d. 2/4*

*Mødet slut kl 21.00. Referent Birgitte Ekstrøm*